
 
 
 

 
MØTEINNKALLING 

 
 

Utval: Komite for oppvekst 
Møtestad: Formannskapssalen Herøy rådhus 
Dato: 12.08.2014 
Tid: 13:00 

 
 
Melding om forfall til tlf. 70081300. 
 
Forfall til møter i kommunale organer skal vere gyldig i hht. Lov om kommuner og 
fylkeskommuner § 40, nr. 1. 
 
Varamedlemer som får tilsendt sakliste, skal ikkje møte utan nærare innkalling.    
 
 _____________________________________________________________________ 
 
 
Dersom du ønskjer din habilitet vurdert i ei sak, må du melde skriftleg frå til 
Fellessekretariatet om dette i god tid før møtet (Forvaltningslova § 8, 3. ledd). 
 
 
 
 
 
Fosnavåg, 05.08.14 
 
 
Linn-Therese Sævik 
leiar 



 
 

 
 
 

SAKLISTE: 
 

Saksnr Innhold 

PS 11/14 Godkjenning av innkalling og sakliste 

PS 12/14 Protokoll frå førre møte 

PS 13/14 Ny barnehage indre Herøy - forprosjekt 

PS 14/14 Samanslåing av barnehageavdelinga og 
skuleavdelinga til ny felles 
oppvekstavdeling 

PS 15/14 Årsrapport for Herøyskulen 2013 

 
Orienteringssak: 
Eigedomsleiar Robert Myklebust vil orientere om status ny barneskule på Bergsøy.
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Anlegg- og driftsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: JNP Arkivsaknr: 2014/750 
    Arkiv: 614 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

8/14 Plan og byggenemnd 02.06.2014 

16/14 Arbeidsmiljøutvalet 02.06.2014 

99/14 Formannskapet 10.06.2014 

13/14 Komite for oppvekst 12.08.2014 

 Formannskapet 19.08.2014 

 Kommunestyret 28.08.2014 
 
 
 
NY BARNEHAGE INDRE HERØY - FORPROSJEKT     
 
Møtebehandling: 
Saka vert utsett for handsaming i komite oppvekst. 
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteke. 

Tilråding i Arbeidsmiljøutvalet - 02.06.2014  

1. Framlagt forprosjekt for ny barnehage i indre Herøy vert godkjent. 
2. Med bakgrunn i kostnadsoppsett vert det i tillegg til tidlegare løyving på 3,3 

mill. kroner løyvd 37.56 mill. kroner.  
3. Løyvinga vert finansiert ved låneopptak.  
4. Plan- og byggjenemnda får i oppdrag å gjennomføre prosjektet etter 

gjeldande prosedyre.  
 
 
 
 

Møtebehandling: 

Plan-og byggenemnda kom med slik ny samrøystes  tilråding: 
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1. Framlagt forprosjekt for ny barnehage i indre Herøy vert godkjent. 
 
2. Plan- og byggenemnda får i oppdrag å gjennomføre prosjektet etter gjeldande   
prosedyre, innanfor ei totalramme på kr 40,86 mill. 
 
3. Prosjektet må fullfinansierast i budsjett 2015 
 

Tilråding i Plan og byggenemnd - 02.06.2014  

 
1. Framlagt forprosjekt for ny barnehage i indre Herøy vert godkjent. 
 
2. Plan- og byggenemnda får i oppdrag å gjennomføre prosjektet etter gjeldande   
prosedyre, innanfor ei totalramme på kr 40,86 mill. 
 
3. Prosjektet må fullfinansierast i budsjett 2015 
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

5. Framlagt forprosjekt for ny barnehage i indre Herøy vert godkjent. 
6. Med bakgrunn i kostnadsoppsett vert det i tillegg til tidlegare løyving på 3,3 

mill. kroner løyvd 37.56 mill. kroner.  
7. Løyvinga vert finansiert ved låneopptak.  
8. Plan- og byggjenemnda får i oppdrag å gjennomføre prosjektet etter 

gjeldande prosedyre.  
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 

 Eigedomsavdelinga 

 Barnehageavdelinga 
 
 
 
 
 
 
Vedlegg: 
 
1 Div. korrespondanse. Fageiningar og 

arkitekt mm. 
2 PBN-sak 11/13 av 29.05.2013 
3 Arkitektskisser (Siste revisjon) 
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Bakgrunn: 
Saka gjeld godkjenning av forprosjekt, kostnadskalkyle og evt. andre rammer 
vedkomande bygging av ny barnehage i indre Herøy, Myrvåg. Barnehagen er 
planlagt med 5 avdelingar og 60 plassar for barn i aldersgruppa 0-3 år.    
 
Saksopplysningar: 
Plan- og byggenemnda gjorde i PBN-sak 11/13 den 29.05.2013 følgjande vedtak. 
Sitat:  
«1. Plan- og byggenemda godkjenner funksjons- og arealanalysen for utviding av 
Myrsnipa barnehage. 
 
2. Plan- og byggenemda gir administrasjonen i oppdrag å få utarbeidd skisse og 
kostnadsrekning av prosjektet innafor ei maksimal ramme på 300.000 kroner.» Sitat 
slutt. 
 
I budsjettet for 2014 er det avsett 3 mill. kroner og i økonomiplanen for 2015 er det lagt inn 
32,8 mill. kroner til prosjektet. 
 

Arbeidet med skisseprosjektet starta opp hausten 2013. Barnehagen er planlagt 
oppført på den gamle skuletomta i Myrvåg. Skulebygget vart reve våren 2014 og 
kostnadar knytt til dette er belasta prosjektløyvingane. Området er regulert til 
føremålet.   
 
Skisse/forprosjekt: 
Arkitekt Kibsgaard-Petersen vart engasjert som arkitekt i høve utarbeiding av 
forprosjektet, og fyrste utkast låg føre 6.november 2013. Utkastet viste ein 5 – 
avdelings barnehage over eit plan, og var tilnærma i samsvar med utarbeidd 
funksjons- og arealanalyse. Etter innspel og kommentarar frå fageiningane 
(barnehage og eigedom) har utkastet vorte revidert. Revideringa har medført 
forholdsvis stor auke i areal i forhold til tidlegare godkjent funksjons- og 
arealanalyse. Auken i nettoareal er omlag 240m2. Bruttoarealet er 1847m2. 
Bakgrunnen for endringane og auke i areal framgår detaljert av vedlegg til saka. 
Arealavviket skuldast primært tilført gangareal samt enkelte utvida romfunksjonar 
som td; reinhaldsrom, lager og personaldel. Dette er endringar som er utført av 
arbeidsmiljømessige omsyn. 
      
Planløysingane syner no 5 individuelle/sjølvstending avdelingar, med likeverdige 
kvalitetar. Eine avdelinga er i tillegg tilrettelagt for born med nedsett funksjonsevne.  
 
Utanom arkitektbistand for utarbeiding av konsept, så er det ikkje rekvirert 
ytterlegare konsulentbistand. Ein er i samtaler med Norconsult for utarbeiding av 
kravsspesifikasjonar, og tilbod på dette arbeidet ligg føre. Endeleg bestilling blir 
avventa til prosjektet er realitetshandsama politisk.  
 
 
 
Økonomi:  
Kostnadsoppsett ekskl. mva. (Stipulerte kostnadar basert på siste revisjon): 
 

Byggjekostnad (Kalkyle av 16.05.14) 35.920.000,- 

Parkeringsplass  1. 000.000,-    

Demontering og remontering av ballbinge      400.000,- 

Laust inventar (møblering og utstyr)      900.000,- 

Leikeutstyr (inn- og utvendig)   1.300.000,- 
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Reinhaldsutstyr      250.000,- 

IKT (utstyr utanom faste installasjonar)      300.000,- 

  

Prosjektramme/budsjett (ekskl. mva): 40.070.000,- 

 
Kommentar: 

 Byggjekostnaden inkluderer reservepost og prosjektadministrasjon.  

 Kostnadar knytt til opparbeiding av parkeringsplass er basert på estimat frå 
maskinentreprenør. Øvrige postar er stipulerte.  

 IKT og reinhald er oppført med eigne postar. Dette som følgje av 
erfaringsmessig store og kostnadskrevjande utstyr. Innkjøp av inventar, 
utstyr, IKT mm lyt utførast av fageiningane i samråd med innkjøpsansvarleg i 
Herøy kommune.   

 
Budsjett og rekneskap (beløp ekskl. mva): 

Løyving 2013 (planleggingsmidlar):     300.000,- 

Løyving 2014:  3.000.000,- 

Løyvingar totalt:  3.300.000,- 

  

Forbruk:     790.000,-*) 

Restløyving pr dato:  2.510.000,- 
*) Inkl. riving av gamle Myrvåg skule.  

 
I økonomiplanen for 2015 er det for prosjektet avsett kr 32.8 mill.  
Realisering av prosjektet slik det no ligg føre, medfører soleis følgjande behov 
for oppfinansiering: 
Prosjektrammer – løyvingar pr dato:  kr 40.070.000 – 2.510.000 = kr 37.560.000,-  
(Dvs kr 4.760.000,- utover avsette midlar i økonomiplanen for 2015).  
 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
Behovet for utvida barnehagekapasitet i indre Herøy er stort, og aukande. Området 
er under utvikling, med nyetableringar og folkeauke. Nye byggjefelt er etablert og 
nye er under planlegging/regulering. Oppføring av ny barnehage vil mogleggjere 
endra barnehagestruktur i indre Herøy.  
 
Konseptet slik det no ligg føre er særs godt tilrettelagt for born, og det er teke gode 
arbeidsmiljømessige omsyn. Lokalisering og nærleik til Myrsnipa barnehage vil også 
medføre fleire positive effektar.  
 
Barnehagefagleg uttale: 
«Myrsnipa barnehage er ein kommunal barnehage, og rådmannen  tenkjer utvide 
denne med 5 nye småbarnsavdelingaravdelingar for å sikre full barnehagedekning 
også i framtida. Dei siste åra er det i dette området mangelen på barnehageplassar 
har vore størst. Barnehagen er sentralt plassert slik at innbyggarar som bur i ytre 
Herøy og arbeider i regionen og kan nytte denne barnehagen til sine born. I tillegg 
forventar ein etablering av nye bustader i området som  vil gi auka etterspurnad  av 
barnehageplassar. 
 
Kommunen er opptatt av å styre barnehageøkonomien betre ved å eige denne store 
barnehagen sjølv. Ein vil då kunne hauste stordriftfsfordelar  m.a ved samarbeid 
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over avdelingsgrensene eks ved akutt sjukdom, innkjøp m.m. Kostnader i 
kommunale barnehagar har stor innverknad på kommunale kostnader til private 
barnehagar. 
 
Rådmannen har frå starten av planlegginga av denne barnehagen vore klar på at 
Leikanger barnehage skal bli ein del av denne nye Myrsnipa barnehage. Både for å 
sikre gode lokalitetar og større fagmiljø for Leikanger barnehage,no og i framtida, 
men også for å frigjere areal til Leikanger skule som har eit stort behov for dette frå 
skuleåret 2015/16. 
 
Styrar og verneombod i både Leikanger og Myrsnipa barnehage er av denne grunn  
med i planlegging og møteverksemd vedkomande ny barnehage i Myrvåg». 
 
Ved realisering/godkjenning av framlagde rammer så vil ein kunne oppnå 
ferdigstilling i løpet av 2015.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Gode barnehagetilbod i moderne lokale med godt innemiljø og med gode uteområde 
som innbyr til fysisk aktivitet året rundt er folkehelsefremmande.   
 
Konsekvensar for beredskap: 
Barnehagen er planlagt og dimensjonert som småbarnbarnehage for ca 60 born i 
alderstrinnet 0-3 år. Konsekvensar ved t.d. brann er potensielt store, og i tillegg til 
lokalisering i forhold til kommunens brannberedskap. Ein tilrår difor at bygget blir 
utført fullsprinkla. Dette tiltaket vil samstundes forenkle brannteknisk prosjektering og 
utføring av byggverket.  
 
Konsekvensar for drift: 
Eigedomsavdelinga legg fram eige notat i høve driftskonsekvensar knytt til tiltaket.    
 
 
Fosnavåg, 08.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: John Normann Pettersen 
 
 
 
 















































































































 

 
Rådmannen 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: EKRU Arkivsaknr: 2014/628 
    Arkiv: 030 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

104/14 Formannskapet 10.06.2014 

14/14 Komite for oppvekst 12.08.2014 

 Formannskapet 19.08.2014 

 Kommunestyret 28.08.2014 
 
 
 
SAMANSLÅING AV BARNEHAGEAVDELINGA OG SKULEAVDELINGA TIL NY 
FELLES OPPVEKSTAVDELING     
 
Møtebehandling: 
Saka vert utsett for handsaming i komite oppvekst. 
 

 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
 
Kommunestyret vedtar å slå saman barnehageavdelinga og skuleavdelinga til ei ny 
felles oppvekstavdeling, med verknad frå 1. januar 2015. 
 
 
 

 

 

 
 
 
Særutskrift: 
Rådmannens leiargruppe 
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Vest kontroll 
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Vedlegg: 
Vedlegg 
1 Brev av 06.06.14 frå Utdanningsforbundet Herøy 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
Rådmannen har over tid vurdert organisering av dagens barnehageavdeling og 
skuleavdeling, og legg fram for kommunestyre ei innstilling om å slå saman desse to 
avdelingane til ei ny «Oppvekstavdeling».  
 
Begge avdelingane driv godt økonomisk, og har god kostnadskontroll og 
budsjettdisiplin. Samanslåing av dei to avdelingane vil ikkje frigjere økonomisk 
gevinst.  
 
Grunnlaget for å slå saman avdelingane er basert på fylgjande faktorar: 
 

1. Styrke grunnlaget for tidleg intervensjon overfor born- og unge. 
2. Ha ei avdeling som har ansvar for det pedagogiske løpet gjennom barnehage, 

barneskule og ungdomsskule.  
3. Styrke den samla pedagogiske kompetansen i staben til 

«Oppvekstavdelinga».  
 
I lys av argumentasjonen som ligg til kommunereforma kan ein seie at rådmannen 
ynskjer å ha ei «robust» pedagogisk avdeling, og eit større samla fagmiljø.  
 
 
Organisatorisk endring 
Skulekontoret har i dag tre tilsette i sin stab, og Barnehageavdelinga har ein «stab» 
på ein person. Ein kan legge til at staben i Barnehageavdelinga har støtte frå styrer i 
Myrsnipa barnehage, men ikkje tildelt ein dedikert ressurs i staben.  
 
Barnehageavdelinga er derfor svært sårbar overfor sjukdom, fråvær og kontinuitet 
ved oppseiing. Det er ikkje god personalpolitikk å sette enkeltpersonar i stillingar 
som er sårbare, og dermed legge eit utsagt press på enkeltpersonar til å yte ut over 
det som er normalt å forvente av tilsette. 
 
Staben til den nye oppvekstavdelinga vil samla ha fire personar, og blir betre i stand 
til å kunne sjå og planlegge det pedagogiske løp i Herøy kommune. 
 
Barnehagestyrarar og rektorar får ein felles stab å relatere seg til, og det vil lettare 
kunne planleggast og gjennomførast felles organisatoriske møteplassar for desse 
leiarane. Barnehagestyrar, rektor i barneskule og rektor i ungdomsskule vil vere 
likeverdige i organisasjonen.  
 
Det blir vidare lagt grunnlag for at barnehage, barneskule og ungdomsskule skal 
vere likeverdige pedagogiske einingar i Herøy kommune.  
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Styrke grunnlaget for tidleg intervensjon 
Nyare forsking har avdekka at tidleg intervensjon overfor born har kritiske periodar i 
formingsfasa rundt 2 og 6 år. Dersom ein kjem inn for seint i høve desse nøkkelåra, 
vil effekten av innsats vere avgrensa eller fråverande. Denne aldersgruppa ligg til 
åra i barnehagen. Kunnskap om enkeltborn i eit langt pedagogisk løp står derfor 
sentralt i korleis ein kan jobbe opp mot barn og unge med særskilte utfordringar.  
 
Kunnskapen om desse borna bør så tidleg som mogleg bli samla i eit eige fagmiljø, 
og ikkje fordelast på ulike einingar som «eig tilfellet» ut frå ulike faglege ståstadar. 
Dette vil sikre at overgangar mellom dei ulike pedagogiske einingane har eit 
langsiktig og samanhengande perspektiv med seg, og at det er eit felles miljø som 
fylgjer opp dei særskilte behova.  
 
Då det nye helsesenteret vart opna, flytta barnevern, PPT, skuleavdelinga og 
barnehageavdelinga til dette bygget. Alt no, og svært tidleg i prosessen, blir det 
meldt tilbake at dette har styrka arbeidet med tidleg intervensjon overfor born og 
unge. Det er eit mål å styrke dette ytterlegare gjennom å likestille barnehage, 
barneskule og ungdomsskule i ei felles avdeling, for å kunne sjå dette arbeidet 
heilskapleg.  
 
Born og unge fylgjer i dag eit «normalløp» gjennom barnehage, barneskule, 
ungdomsskule og vidaregåande skule, og representerer hovudtynga av deira 
kvardag og aktivitetsnivå. Det er dermed viktig at dette løpet blir planlagt heilskapleg, 
slik at overgangar blir så saumlause som mogleg, og at ein ser utviklinga samla. 
Støttetenestane til dette «normalløpet» blir levert av PPT, Barnevern, og 
Helsestasjon, for dei av borna som treng særskilt støtte.  
 
 
Heilskapleg pedagogisk planlegging 
Tilsette i barnehage har over tid fått eit stadig høgare krav til pedagogisk 
kompetanse, og formalkrava til styrar og fagleg leiar er like omfattande som for 
lærarar. Dette er ein tendens ein forventar vil utvikle seg over tid, og er ser at nokre 
kommunar har ambisjonar om at alt personell i barnehagar skal ha pedagogisk 
kompetanse. Asker kommune er eit døme på dette, der målsettinga er at alle tilsette 
skal minst ha fagutdanning.  
 
Herøy kommune har også satsa på å styrke fagkompetansen blant tilsette i 
barnehage, gjennom å stimulere til arbeidsplassbasert førskulelærarutdanning.  
 
Forsking viser at born som deltek i barnehage har eit signifikant høgare 
prestasjonsnivå gjennom heile barneskulen og ungdomsskulen, enn born som ikkje 
deltek i barnehage. Effekten er synleg både på språkutvikling og fagutvikling som t.d. 
matematikk. Det har gjerne vore eit særskilt fokus på innvandrarborn i denne 
samanheng, men funna skil ikkje mellom innvandrarborn og norskfødde born.  
 
Det er eit ynskje å styrke denne effekten gjennom å planlegge det pedagogiske løp 
så heilskapleg som mogleg, og kunne hente ut positive samfunnseffektar på sikt. 
Eigarskap til det pedagogiske løpet bør ligge i ei avdeling.  
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Administrativ forankring 
Den administrative prosessen som har blitt gjennomført før politisk handsaming er 
fylgjande: 
 

1. Leiar barnehageavdelinga og leiar skuleavdelinga har diskutert samanslåing 
med rådmannen over tid. 

2. Det har blitt orientert om saka i kontaktmøte 23. april 2014 
a. Positiv respons, ingen merknad 

3. Drøftingsmøte har blitt gjennomført med tillitsvalte 12. mai 
a. Positiv respons, ingen merknad 

 
 
Vidare prosess ved evt. politisk vedtak: 
 

1. Barnehageavdelinga og skuleavdelinga nyttar tredje kvartal 2014 til å 
planlegge og gjennomføre integrering av dei to avdelingane til ei ny 
«Oppvekstavdeling». 

2. Budsjettprosessen 2015 legg opp til ei avdeling. 
3. Juridisk og praktisk samanslåing frå 1. januar 2015.  

 
 
Vurdering og konklusjon: 
Rådmannen rår kommunestyret til å slå saman barnehageavdelinga og 
skuleavdelinga til ei ny «Oppvekstavdeling» med verknad frå 1. januar 2015.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Styrka arbeid med tidleg intervensjon overfor born og unge har 
folkehelsekonsekvensar i generasjonsperspektiv.  
 
Konsekvensar for beredskap: 
Barnehageavdelinga i dag er berre representert ved ein leiar, og står utsatt for 
sjukmeldingar. Ei større stab representerer eit større og meir robust fagmiljø.  
 
Konsekvensar for drift: 
Pedagogisk arbeid blir samla i ei avdelinga. Det blir større fleksibilitet for å utnytte 
synergieffektar mellom ulike faggrupper i overlappinga mellom barnehage og 
barneskule, då ein er organisert innanfor felles budsjettansvar.  
 
 
Fosnavåg, 27.05.2014 
 
 
 
Erlend Krumsvik 

 

Rådmann  
 
 
 
 
 







 

 
Skuleavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: ELO Arkivsaknr: 2014/753 
    Arkiv: 004 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

15/14 Komite for oppvekst 12.08.2014 

 Kommunestyret 28.08.2014 
 
 
 
ÅRSRAPPORT FOR HERØYSKULEN 2013     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

 

Kommunestyret teke rapporten til vitande. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Fylkesmannen i Møre og Romsdal, Fylkeshuset, 6404 Molde. 
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Vedlegg: 
 
1 Årsrapport for grunnskulen i Herøy 
 
 
 
Saksopplysningar: 
Skuleavdelinga har utarbeidd ein rapport som syner resultata for Herøyskulen knytt 
til nasjonale prøver, og avgangseksamen. Resultata frå Elevundersøkinga, i høve til 
læringsmiljø, er forseinka frå Utdanningsdirektoratet og vil kome i eiga orientering 
seinare. 
Rapportmalen er laga av Utdanningsdirektoratet, og ein kan hente informasjon 
direkte frå Skoleporten og inn i rapporten. 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
Læringsresultata vert målt i nasjonale prøver og avsluttande karakterar på 
ungdomstrinnet. Barnetrinnet har eit resultat som ligg over eller på 
landsgjennomsnittet. Resultatet frå ungdomstrinnet er på linje eller like under 
landsgjennomsnittet. Eksamenskarakterane viser eit kommuneresultat like under 
nasjonalt nivå.  
 
Ein må i tida framover vere merksam på den lave lærartettleiken vi har på 
ungdomstrinnet i Herøy, dvs med fleire elevar per lærar enn kommunegruppe, fylke 
og nasjonalt. Statistikk kan tolkast, men talet som kjem fram fortel uansett om større 
utfordringar med tilpassa opplæring.  
 
 
 
Fosnavåg, 14.05.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Sølvi Lillebø Remøy 
    Rådmann          Skulesjef  

 
 
Sakshandsamar: Eivind Longva 
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